
 

 

Bijdrage inzake: Update verzoek COA 11 juli 2024 

Goeden avond,                                  

Mijn naam is Karel Abbenes en ik spreek vanavond weer in namens een 

groot aantal buurtbewoners van de Bovendwarsweg/Ottenweg/Veenweg 

Oldebroek.  

Ruim een jaar geleden, in juni 2023, werden de raad en bewoners 

geïnformeerd over de, voor de derde keer, mogelijke komst van een azc 

aan de Bovendwarsweg.  

Wij (dwz de Denktank) hebben spoedig daarna, tijdens onze twee 

bijeenkomsten met de burgemeester gewaarschuwd voor de 

ontransparante manier van werken van het COA. Ook hebben we 
aangegeven dat participatie en goede communicatie met de bewoners 

belangrijk is voor het creëren van draagvlak. Hieraan is door de 

gemeente geen gehoor gegeven.  

Nu zijn we een jaar verder en alle welgemeende waarschuwingen die wij 

over het COA en het participatieproces bij de gemeente hebben 

neergelegd zijn tot nu toe bewaarheid.  

De essentie: Slechte projectontwikkeling door onprofessionele partijen.  

1. Er is nu een stikstof-kink in de kabel. Iedere professionele 

projectontwikkelaar, die iets met het ontwikkelen van dit soort 
projecten te maken heeft, weet dit of kan dit in korte tijd uitzoeken. 

Onbegrijpelijk dat dit een jaar heeft geduurd.  

2. Electra is bij alle projecten in Gelderland een punt van aandacht. 
Nu plotseling bij dit project een probleem. Daar komt men na ruim 

een jaar achter, ook dit had binnen enkele weken gecheckt kunnen 

worden. 
3. Wij hebben vanaf het begin al gewezen op de bijzondere flora en 

fauna in het gebied. Nu plotseling is dat een punt van vertraging.  

4. Volgens het eigen participatiebeleid van de gemeente, dient de 
gemeente de bewoners in een vroeg stadium te betrekken bij 

projecten met grote impact, dit om de burger de kans te bieden om 

te anticiperen op een plan dat nog niet helemaal af is. De gemeente 
kijkt kennelijk in de praktijk alleen naar de omgevingswet en niet 

naar het eigen participatie-beleid. Hier schiet de gemeente ernstig 

tekort. Sterker nog, Er was door de gemeente Elburg vorig jaar voor 
de bewoners een bijeenkomst belegd over het AZC aan de 



 

Bovendwarsweg maar die is door de gemeente Oldebroek 

geannuleerd. Waarom? Geen idee.. De onrust wordt mede 

veroorzaakt door de slechte communicatie waarbij openheid en 
transparantie zouden hebben geholpen.  

 

Het is een trieste vertoning waar de burgers die ermee te maken hebben 
de dupe van zijn.  “Dames en heren buurtbewoners het duurt nog een 

jaar of wellicht langer voordat we iets weten”. Dat is toch geen verhaal 

dat je met droge ogen en via een briefje de burgers voor kunt houden! 
Dat is toch geen manier van communiceren rondom een omstreden 

project met grote impact voor de buurt en de verdere omgeving!  

 Ook op dit punt vinden wij dat de gemeente ernstig tekort schiet  

Het hele proces verdient een dikke onvoldoende. Wij hebben ook tegen 

verschillende raadsfracties gezegd dat het COA een onbetrouwbare en 

alleen naar eigen resultaat kijkende organisatie is. De gemeente had de 
coördinatie in het proces veel meer naar zich toe moeten trekken of aan 

een professional moeten uitbesteden.  

Het onderbrengen van asielzoekers aan de Bovendwarsweg lijkt nu een 
doel op zich te zijn geworden zonder rekening te houden met alle eerder 

genoemde factoren. Wij als bewoners zijn nu de dupe van dit slepende en 

onprofessionele gehannes dat door een meerderheid van de 

gemeenteraad kennelijk ook nog wordt ondersteund.  

Wij blijven in ieder geval in onzekerheid achter immers: met de bewoners 

wordt niet gesproken. U dwingt ons zodoende om dit project bij de WOO 
verzoeken en via rechter uit te vechten. 

Andere gemeenten in vergelijkbare situaties hebben dit hele proces veel 

professioneler aangepakt en samen met de bewoners dit 
maatschappelijke probleem opgepakt.  

Hier in Oldebroek is het kennelijk gebruikelijk om de burgers achteraf te 

informeren en hen op voorhand niet te betrekken bij de planvorming. 

Jullie hechten kennelijk geen enkel belang aan onze ervaringen, kennis 

en kunde en dat maakt dat we ons machteloos en niet gehoord voelen.  

Wat ons betreft is er slechts één weg vooruit nl het afblazen van dit 
project en op een professionele manier de regie pakken richting het COA. 

Hoe? We hebben nu geen idee want we worden steeds achteraf 

geïnformeerd en kunnen domweg niet meedenken. Maar dat het anders 



 

kan is zeker en door gewoon samen te werken moeten we dit patroon van 

lamlendig afwachten toch kunnen doorbreken. 

En dat de gemeente kosten moet maken voor dit amateuristische werk is 
onacceptabel.  

Het huidige onprofessionele gehannes moet worden gestopt. Gedwee 

achter het COA aanlopen moet echt afgelopen zijn.  

Stoppen met de samenwerking kan immers altijd. Actief op zoek gaan 

naar betere oplossingen kan ook altijd. Onze oproep is, stop met dit 

onzinnige traject en zoek verbinding met de burger en ga met ons in 
overleg over hoe nu verder! 

 

Opmerkingen in de tweede termijn: 

Wat u als raad nu zegt of doen doet niets af aan het feit dat wij als 

bewoners in onzekerheid achter blijven. U laat dit gewoon voortbestaan! 

Wij blijven in de kou staan en worden nergens bij betrokken. 

Wij wijzen erop dat de portefeuillehouder het heeft over het feit dat er al 

twee keer eerder op deze plek een AZC is geweest maar niet in deze 

omvang en niet voor deze termijn.  

Een punt waar wij nog niemand over hebben gehoord is “Ruimte voor 

defensie ” het uitbreidingsplan van defensie voor het ASK. Daarmee 

worden er frequenter grote wapensystemen ingezet en worden de 55 en 
50 dBA contourenlijn verder naar en deels over de Bovendwarsweg heen 

getrokken. Dat maakt deze locatie nog minder geschikt voor de opvang 

van getraumatiseerde oorlogsslachtoffers. 

Als laatste punt: u heeft het over de lopende problemen van stikstof en 

milieu maar u gaat voorbij aan de bestemming technische problemen die 

ook nog moeten worden opgelost. Wanneer gaat u dat doen?  Na afloop 
van de stikstof en milieuproblemen? 

Waarom nu niet de stekker eruit trekken. Dat kan nl. De gemeente heeft 

altijd de mogelijkheid om nu te zeggen dat gezien de ontstane situatie de 
gemeente geen verdere medewerking meer verleent aan een AZC aan de 

Bovendwarsweg 83. Dat kan de gemeente de bewoners niet langer 

aandoen! 

 

 



 

 


